

REPUBLIQUE DU CAMEROUN

Paix-Travail-Patrie

REGION DE L'EST

DEPARTEMENT DU LOM ET

DJEREM

COMMUNAUTE URBAINE DE

BERTOUA

SECRETARIAT GENERAL

STRUCTURE INTERNE DE
GESTION ADMINISTRATIVE DES
MARCHES PUBLICS



REPUBLIC OF CAMEROON

Peace-Work-Fatherland

EAST REGION

LOM AND DJEREM DIVISION

BERTOUA CITY COUNCIL

SECRETARIAT GENERAL

INTERNAL STRUCTURE FOR

THE ADMINISTRATIVE

MANAGEMENT OF PUBLICS

CONTRACTS

AVIS D'APPEL D'OFFRES NATIONAL OUVERT

N° 03 /AONO/CUB/MVB/SG/SIGAMP/CIPM/2025 DU 2.0. MARS 2025

POUR LES TRAVAUX D'INSTALLATION DE TRENTE (30) LAMPADAIRES
SOLAIRES SUR LA ROUTE ANGE RAPHAËL - HOPITAL DE REFERENCE

Financement : BIP 2025

1. OBJET DE L'APPEL D'OFFRES

Dans le cadre de l'exécution du Budget d'Investissement Public de l'exercice 2025, le Maire de la Ville de Bertoua (Maitre d'Ouvrage), lance un Appel d'Offres National Ouvert pour les travaux d'installation de trente (30) lampadaires solaires dans de la ville de Bertoua suivant l'allotissement du tableau ci-après :

N° DE LOT	LIEU	ITINERAIRES
Lot unique	Bertoua 1	Dans la ville de Bertoua Route Ange Raphaël-Hôpital de référence

2. CONSISTANCE DES TRAVAUX

Les travaux, objet du présent dossier d'appel d'offres consistent en l'exécution des tâches définies ci-après :

- Installation et repli de chantier ;
- La réalisation de l'ensemble des travaux de génie civil (fouille de fondation d'ancrage, remblais, remise en état des sites) ;
- La fourniture et la pose de candélabres de 8 m de hauteur fixés sur la fondation d'ancrage en acier galvanisé, devant porter les panneaux solaires, les luminaires, batteries (incorporées) régulateurs de charge etc... ;
- Fourniture d'un kit d'entretien.

3. DELAIS D'EXECUTION

Le délai maximum d'exécution est de **trois (03) mois**.

4. COUT PREVISIONNEL

Le coût prévisionnel des travaux après études est **quarante millions Francs CFA (40 000 000)**

5. PARTICIPATION ET ORIGINE

La participation au présent Appel d'Offres est ouverte aux Entreprises de droit camerounais.

6. MODE DE SOUMISSION

Le mode de soumission retenu pour cette consultation est exclusivement en ligne

7. FINANCEMENT

Les travaux objet du présent appel d'offres sont financés par le BIP de l'exercice 2025, sur la ligne d'imputation budgétaire :

8. CAUTIONNEMENT DE SOUMISSION

Chaque soumissionnaire devra joindre à ses pièces administratives, une caution de soumission établie par une banque de premier ordre agréée par le Ministère chargé des finances et dont la liste figure dans la pièce 11 du DAO, d'un montant **de six cent mille (600 000) FCFA**.

Sous ~~peine de rejet~~, les autres pièces administratives requises devront être impérativement produites en originaux ou en copies certifiées conformes par le service émetteur ou une autorité administrative (Préfet, Sous-préfet,), conformément aux stipulations du Règlement Particulier de l'Appel d'Offres.

Elles devront obligatoirement dater de moins de trois (03) mois précédant la date de dépôt des offres ou avoir été établies postérieurement à la date de signature de l'Avis d'Appel d'Offres.

Toute offre non conforme aux prescriptions du présent avis et du Dossier d'Appel d'Offres sera déclarée irrecevable. Notamment l'absence de la caution de soumission délivrée par une banque de premier ordre agréée par le Ministère chargé des Finances ou le non-respect des modèles des pièces du dossier d'appel d'offres, entraînera le rejet de l'offre.

9. CONSULTATION DU DOSSIER D'APPEL D'OFFRES

Le dossier d'Appel d'Offres peut être consulté aux heures ouvrables, auprès du Chef service de la Structure Interne de Gestion Administrative des Marchés Publics de la Communauté Urbaine de Bertoua (SIGAMP) Tél : 6 95 31 53 70/676 27 43 00, Email : daniellemadinkambendeke@gmail.com, BP 13 Bertoua, située sur la Nationale N°1, Avenue YELLEM MADI lieudit village artisanal, dès publication du présent avis. Il peut également être consulté en ligne sur la plateforme COLEPS aux adresses <http://www.marchespublics.cm> et <http://www.publiccontracts.cm> sur le site internet de l'ARMP (www.armp.cm).

10. ACQUISITION DU DOSSIER D'APPEL D'OFFRES

Le dossier peut être obtenu auprès du Chef service de la Structure Interne de Gestion Administrative des Marchés Publics de la Communauté Urbaine de Bertoua, BP 13 Bertoua, située au 1301, Avenue YELLEM MADI KOUME contre présentation d'un reçu de versement de la somme non remboursable de : **Cinquante mille (50 000) francs CFA**, à la recette Municipale de la Communauté Urbaine de Bertoua, Nationale N°1, Avenue YELLEM MADI lieudit village artisanal.

11. REMISE DES OFFRES

AVIS D'APPEL D'OFFRES NATIONAL OUVERT

N° **03**/AONO/CUB/MVB/SG/SIGAMP/CIPM/2025... **2.0. MAKS 2025**

EN PROCEDURE D'URGENCE

POUR LES TRAVAUX D'INSTALLATION DE TRENTA (30) LAMPADAIRES SOLAIRES SUR LA ROUTE ANGE RAPHAËL - HOPITAL DE REFERENCE

« A N'OUVRIR QU'EN SEANCE DE DEPOUILLEMENT »

Pour la soumission en ligne, l'offre devra être transmise par le soumissionnaire sur la plateforme CO LEPS ou toute autre moyen de communication électronique officiel à préciser par le maître d'ouvrage au plus tard le **17.7. AVR. 2025** à 10 heures précises. Une copie de sauvegarde de l'offre enregistrée sur clé USB ou CD/DVD devra être transmise sous pli scellé avec l'indication claire et lisible « copie de sauvegarde » en plus de la mention ci-dessus dans les délais impartis.

Taille et format des fichiers

Pour la soumission en ligne, les tailles maximales des documents qui vont transiter sur la plateforme et constituant l'offre du soumissionnaire sont les suivantes :

- 5 MO pour l'Offre Administrative ;
- 15 MO pour l'Offre Technique ;
- 5 MO pour l'Offre Financière.

Les formats acceptés sont les suivants :

- Format PDF pour les documents textuels ;
- JPEG pour les images.

Le candidat veillera à utiliser des logiciels de compression afin de réduire éventuellement la taille des fichiers à transmettre.

12. RECEVABILITE DES OFFRES

Les pièces administratives, l'offre technique et l'offre financière doivent être placées dans des enveloppes différentes séparées et remises sous pli scellé.

Seront irrecevables par le Maître d'Ouvrage :

- Les plis portant les indications sur l'identité du soumissionnaire ;

- Les plis parvenus postérieurement aux dates et heures limites de dépôt ;
- Les plis non-conformes au mode de soumission.
- Les plis sans indication de l'identité de l'Appel d'Offres ;
- Le non-respect du nombre d'exemplaires indiqué dans le RPAO ou offre uniquement en copies ;

NB : Toute offre incomplète conformément aux prescriptions du Dossier d'Appel d'Offres sera déclarée irrecevable. Notamment l'absence de la caution de soumission délivrée par un organisme ou une institution financière agréée par le Ministre en charge des finances pour émettre les cautions dans le domaine des marchés publics ou le non-respect des modèles des pièces du Dossier d'Appel d'Offres, entraînera le rejet pur et simple de l'offre sans aucun recours. Une caution de soumission produite mais n'ayant aucun rapport avec la consultation concernée est considérée comme absente. La caution de soumission présentée par un soumissionnaire au cours de la séance d'ouverture des plis est irrecevable.

13. OUVERTURE DES PLIS

L'ouverture des plis se fera en un seul temps via la plate-forme COLEPS.

L'ouverture des plis se fait en un temps et aura lieu le **11 7 AVR 2025** à **11** heures par la Commission de Passation des Marchés du Maître d'Ouvrage ou du Maître d'Ouvrage Délégué dans la salle de réunions de la commission à l'Hôtel de Ville de la Communauté Urbaine de Bertoua sise à l'Avenue YELLEM MADI lieu dit village artisanal.

Seuls les soumissionnaires peuvent assister à cette séance d'ouverture ou s'y faire représenter par une seule personne de leur choix dûment mandatée même en cas de groupement d'entreprises.

Sous peine de rejet, les pièces du dossier administratif requises doivent être produites en originaux ou en copies certifiées conformes par le service émetteur ou l'autorité administrative compétente, conformément aux dispositions du Règlement Particulier de l'Appel d'Offres. Elles doivent dater de moins de trois (03) mois ou avoir été établies postérieurement à la date de signature de l'avis de D'Appel d'Offres.

En cas d'absence ou de non-conformité d'une pièce du dossier administratif lors de l'ouverture des plis, après un délai de 48 heure accordé par la Commission, l'offre sera rejetée.

14. CRITERES D'EVALUATION

14.1 Critères éliminatoires

Critères éliminatoires sont les suivants :

a. Offre Administrative

- 1) Pièce falsifiée ou fausses déclarations ;
- 2) Non-conformité de l'une des pièces du dossier administratif après le délai réglementaire de 48 heures ;
- 3) Absence de la Caution de soumission

b. Offre technique

- 1) Fausse déclaration ou pièce falsifiée ;
- 2) N'avoir pas réuni une note technique supérieure ou égale à 25 <<Oui>> sur 31 ;
- 3) Spécification technique non conforme ;

- 4) Absence du certificat de qualité par la maison de livraison assortit d'une garantie de 6 mois.

c. Offre Financière

- 1) Omission du prix d'une tâche quantifiée dans le bordereau des prix unitaires ;
2) Offre financière incomplète (absence d'au moins 20% des sous détails des prix la soumission, les BPU, le DQE) ;

N.B : Les copies certifiées des pièces antérieurement légalisées seront systématiquement rejetées. Les offres jugées non conformes à l'issue de l'examen technique sont rejetées et écartées de toute autre évaluation.

1.1 Les critères de qualification des offres techniques :

Les critères, explicités dans le règlement particulier du DAO et relatifs à la qualification des candidats porteront sur :

- | | |
|--|---------|
| 1) La capacité financière | Oui/Non |
| 2) Les références de l'Entreprise | Oui/Non |
| 3) L'organisation, les plannings d'approvisionnement,
D'exécution des travaux et la compréhension du projet | Oui/Non |
| 4) L'expérience du personnel d'encadrement. | Oui/Non |
| 5) Le matériel et les équipements essentiels. | Oui/Non |

NB : Seules les offres financières des soumissionnaires dont l'offre technique aura obtenu une note technique supérieure ou égale à 25 « oui » /31 seront examinées.

15. ATTRIBUTION

Le Maître d'ouvrage ou le Maître d'ouvrage délégué attribue le marché au soumissionnaire ayant présenté une offre remplissant les critères de qualification technique et financière requises et dont l'offre est évaluée la moins disante en incluant le cas échéant les remises proposées.

16. DUREE DE VALIDITE DES OFFRES

Les soumissionnaires restent engagés par leur offre pendant 90 jours à partir de la date limite fixée pour la remise des offres.

17. NOMBRE MAXIMUM DE LOTS

Lot unique.

18. RENSEIGNEMENTS COMPLEMENTAIRES

Les renseignements complémentaires peuvent être obtenus aux heures ouvrables auprès du Chef service de la Structure Interne de Gestion Administrative des Marchés Publics de la Communauté Urbaine de Bertoua Tél : 6 95 31 53 70/676 27 43 00, Email: daniellemadinkambendeke@gmail.com ou en ligne sur la plateforme COLEPS aux adresses : <http://www.marchespublics.cm> & <http://www.publicscontracts.cm>.

19. **LUTTE CONTRE LA CORRUPTION ET LES MAUVAISES PRATIQUES**

Pour, toute dénonciation, pour des pratiques, faits ou actes de corruption ou faits de mauvaises pratiques, bien vouloir appeler la CONAC au numéro 1517, l'autorité chargée des marchés publics (sms ou appel) aux numéros (+237) 673 20 37 25 et 699 37 07 48

20. **ADDENDUM A L'OFFRE**

Le Maire de la Ville de Bertoua se réserve le droit d'apporter, le cas échéant, toute modification utile ultérieure à cet appel d'offres.

Bertoua, le **20 MARS 2025**

**Le Maire de la Ville
(Maître d'Ouvrage)**



Limbelle Jean Marie Toden

Ampliations :

- ARMP /EST ;
- MINMAP /EST ;
- CIPM /EST ;
- Affichage.



OPENED NATIONAL INVITATION TO TENDER

N°03/ONIT/CUB/MV/SG/SIGAMP/CIPM/2025 OF **2.0 MARS 2025** IN EMERGENCY
PROCEDURE FOR THE INSTALLATION WORK OF THIRTY (30) SOLAR STREET
LIGHTS ON THE ROAD ANGE RAPHAEL – REFERENCE HOSPITAL

Financing: BIP, 2025 Financial Year

1. Subject of the invitation to tender

Within the framework of the execution of the budget of 2025 Financial Year, Hereby launches an opened national invitation to tender for the implementation of public lighting by solar energy into Bertoua city following the next allotment.

N° of lots	Place	Description
01	Bertoua 1	In the Town of Bertoua Road Ange Raphaël-Hospital of reference

2. Nature of services

- Technicals studies needed ;
- The realization of all civil engineering work
- The establishment of a steel anchoring foundation to ensure the protection of batteries against atmospheric agents
- The supply and installation of 8 m high (rectangular) candelabras fixed on the galvanized steel anchoring foundation, to carry the solar panels and the luminaires;
- The supply and installation of solar batteries and associated box (solar energy storage sets installed in the box);
- Supply and installation of regulator (charge controller batteries via solar panels and charge / discharge regulator batteries);
- The training of municipal agents responsible for equipment maintenance;

3. DELIVERY DEADLINE

The maximum execution deadline provided for by the Contracting Authority shall be 03 (three) months

4. ESTIMATED COST

The estimated cost of work after studies **forty million (40 000 000) Francs CFA**

5. PARTICIPATION AND ORIGIN

Participation in this invitation to tender is opened to companies and consultancies in Cameroon.

6. BIDDING METHOD

The submission method chosen for this consultation is exclusively online.

7. FINANCING

Services which form the subject of this invitation to tender shall be financed from the BIP 2025 Financial Year.

8. BID BOND

Each bidder must attach to their administrative documents a bid bond, paid by hand, issued by an organization or financial institution approved by the Minister responsible for Finance to issue bonds in the field of public procurement listed in Exhibit 14 of the DAO, the amount of which amounts to **600.000 CFA** francs and valid for up to thirty (30) days beyond the initial date of validity of the bids. The absence of a bid bond issued by a first-rate bank or a first-class financial organization authorized by the Ministry of Finance to issue bonds in the context of public procurement will result in the outright rejection of the offer. A bid bond produced but having no connection with the consultation concerned is considered absent. The bid bond presented by a bidder during the bid opening session is inadmissible.

9. CONSULTATION OF TENDER FILE

The physical file can be consulted free of charge in the MO / MOD services during working hours from the Head of SIGAMP Service of the Urban Community of Bertoua, Tel: 695 315 370/676 274 300, Email: daniellemadinkambendeke@gmail.com upon publication of this notice. It can also be consulted online on the COLEPS platform at the addresses <http://www.marchespublics.cm> and <http://www.publiccontracts.cm> on the ARMP website (www.armp.cm).

10. ACQUISITION OF TENDER FILE

The physical version of the call for tenders can be obtained from the Head of SIGAMP Service of the Urban Community of Bertoua, Tel: 695 315 370/676 274 300, Email: daniellemadinkambendeke@gmail.com upon publication of this notice, against payment of a non-refundable sum of the purchase costs of the DAO of **Fifty thousand (50,000) CFA** francs, payable at the Municipal Revenue of the Urban Community of Bertoua located on the National No. 1, Avenue YELLEM MADI locality artisanal village. It is also possible to obtain the electronic version of the file by free download at the addresses indicated above for the electronic version. However, submission by physical or electronic means is conditional on payment of the DAO purchase fees.

10. SUBMISSION OF OFFERS

OPEN NATIONAL INVITATION TO TENDER

N°.....03...../ONIT/CUB/MVB/SG/SIGAMP/CIPM/2025 OF...2.0...MARS...2025 2025 IN
**EMERGENCY PROCEDURE FOR THE INSTALLATION WORK OF THIRTY (30)
SOLAR STREET LIGHTS ON THE ROAD ANGE RAPHAEL – REFERENCE
HOSPITAL**

"TO OPEN ONLY IN A DEPOSIT SESSION"

For online submission, the offer must be transmitted by the bidder on the CO LEPS platform or any other official electronic means of communication to be specified by the project owner no later than1.7 AVR. 2025..... at 10 a.m. sharp. A backup copy of the offer recorded on a USB key or CD/DVD must be sent in a sealed envelope with the clear and legible indication "backup copy" in addition to the above mention within the stipulated deadlines.

File size and format

For online submission, the maximum sizes of documents that will pass through the platform and constituting the bidder's offer are as follows:

- 5 MB for the Administrative Offer;
- 15 MB for the Technical Offer;
- 5 MB for the Financial Offer.

The accepted formats are as follows:

- PDF format for textual documents;
- JPEG for images.

The candidate will make sure to use compression software in order to possibly reduce the size of the files to be transmitted.

11. ADMISSIBILITY OF BIDS

The administrative documents, the technical offer and the financial offer must be placed in different separate envelopes and delivered in a sealed envelope.

The following will be inadmissible by the Project Owner:

- The envelopes bearing information on the identity of the tenderer;
- Entries received after the submission deadlines and times;
- Entries that do not comply with the submission method.
- Folders without indication of the identity of the Call for Tenders;
- Failure to comply with the number of copies indicated in the RPAO or offer only copies;

Any incomplete offer in accordance with the requirements of the Call for Tender Documents will be declared inadmissible. In particular, the absence of a bid bond issued by an organization or financial institution approved by the Minister in charge of finance to issue bonds in the field of public procurement or non-compliance with the models of the documents in the Tender File will result in the outright rejection of the offer without any recourse. A bid bond produced but having no connection with the consultation concerned is considered absent. The bid bond presented by a bidder during the bid opening session is inadmissible.

12. BID OPENING

The opening of the bids is done in one time and will take place on 17 AVR 2025 at 11 a.m. by the Procurement Commission of the Project Owner or the Delegated Project Owner in the meeting room of the commission at the Town Hall of the Urban Community of Bertoua located at Avenue YELLEM MADI locality artisanal village.

Only bidders may attend this opening session or be represented by a single duly authorized person of their choice, even in the case of a group of companies.

Under penalty of rejection, the required documents from the administrative file must be produced in originals or certified true copies by the issuing service or the competent administrative authority, in accordance with the provisions of the Special Regulations of the Call for Tenders. They must be less than three (03) months old or have been established after the date of signature of the Invitation to Tender notice.

In the event of absence or non-compliance of a document from the administrative file when opening the envelopes, after a period of 48 hours granted by the Commission, the offer will be rejected.

13. MAIN ELIMINATORY CRITERIA

- ✓ Any bid that does not comply with the requirements of the DAO will be declared inadmissible; and failure to adhere to the models of DAO parts will result in outright rejection of the offer;
- ✓ Not owning or leasing a bucket truck
- ✓ Under pain of rejection, administrative documents required must be complete and imperatively produced in original or certified copies as appropriate, dating from three (03) months at the most and in accordance with the attached models.
- ✓ Misrepresentation or falsification of parts are grounds for rejection.
- ✓ Technical score less than (25) "YES" out of 31;
- ✓ Absence du certificat de qualité par la maison de livraison assortit d'une garantie de 6 mois.
- ✓ Incomplete financial offer (absence of at least 20% of the price sub-detail);
- ✓ Incomplete technical file

NB: Tenders deemed non-compliant at the end of the technical examination are rejected and rejected from any other evaluation.

14. MAIN EVALUATION CRITERIA

The criteria relating to the qualification of the candidates will relate to:

The turn over	Yes / No
Staff.....	Yes / No
Contractor's references	Yes / No

The availability of essential equipment and materials	Yes / No
Technical note (methodology, organization, planning)	Yes / No
Access to a line of credit or other financial resources	Yes / No

NB: Failure to comply with two (02) criteria will result in the elimination of the offer.

15. VALIDITY OF OFFERS

Period of validity of tenders Tenderers remain committed by their tender for 90 days from the deadline fixed for the submission of tenders.

16. AWARD OF CONTRACT

The Project Owner or Delegated Project Owner awards the contract to the tenderer who has submitted an offer meeting the required technical and financial qualification criteria and whose offer is evaluated as the lowest, including, where applicable, the proposed discounts.

17. MAXIMUM NUMBER OF LOTS

Single batch

18. FURTHER INFORMATION

Additional information can be obtained during working hours from the Head of the Internal Structure for Administrative Management of Public Procurement of the Bertoua Urban Community Tel: 695 315 370/676 274 300, Email: daniellemadinkambendeke@gmail.com or online on the COLEPS platform at the addresses: <http://www.marchespublics.cm> & <http://www.publicscontracts.cm>.

19. FIGHT AGAINST CORRUPTION AND MALPRACTICES

For any denunciation, for practices, facts or acts of corruption or bad practices, please call CONAC at the number 1517, the authority responsible for public procurement (sms or call) at the numbers (+237) 673 20 37 25 and 699 37 07 48

20. ADDENDUM TO THE TENDER

The Government Delegate to the Bertoua City Council shall reserves the right, as necessary, to make any subsequent useful amendments to this tender.

Bertoua, le **20 MARS 2025**

The Mayor of City Council of Bertoua
(The Owner)

Ampliations :

- ARMP /EAST
- MINMAP (Regional Delegation)/EAST
- CIPM /CUB
- Display.



Embélé Jean Marie Todea